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XXX WALNE ZGROMADZENIE CZŁONKÓW SPBT 

 

XXX Walne Zgromadzenie Członków Stowarzyszenia Producentów Betonu Towarowego  

w Polsce odbyło się 6 czerwca 2024 roku w Paczółtowicach. Obrady prowadzone były w formie 

hybrydowej. Frekwencja wyniosła 168 mandatów na 219 możliwych. Obrady prowadził  

Pan Grzegorz Bajorek, a głosowanie odbywało się za pomocą systemu VOTEX. 

Pan Grzegorz Bajorek i Pan Maciej Gruszczyński przedstawili agendę spotkania, w tym 

sprawozdawczość. 

Następnie głos zabrały firmy partnerskie spotkania SAH i FARAONE które: 

▪ przedstawiły zasady doboru środków ochrony indywidualnej do pracy na wysokości, 

▪ omówiły ryzyka na konkretnych przykładach na WBT. 

Przewodniczącym zgromadzenia został wybrany Pan Grzegorz Bajorek, a protokolantem Pani 

Justyna Piotrowska-Łój. 

Wszyscy Członkowie Zarządu uzyskali absolutorium za rok 2023. Zarząd obradował w roku 

2024 w niezmienionym składzie.   

Główne działania w roku sprawozdawczym 2023 dotyczyły: 

▪ Normalizacji betonu: Koordynacja i finansowanie prac nad polską wersją normy  

PN-EN 206+A2:2021 oraz nowelizacji krajowego uzupełnienia do EN 206. 

▪ Współpracy z urzędami centralnymi: w ramach współpracy z Ministerstwem 

Rozwoju i Technologii, Ministerstwem Finansów, Głównym Urzędem Nadzoru 

Budowlanego SPBT dyskutowało na temat ograniczenia szarej strefy w działalności 

branży. 

• Edukacji i komunikacji: Organizacja szkoleń oraz debat dotyczących przyszłości  

i innowacji w produkcji betonu, w tym szkolenia z zakresu „Beton Towarowy – zmiany 

w przepisach – pomogą czy zaszkodzą” a także debaty „Beton niskoemisyjny – 

perspektywy i wyzwania rynku” podczas konferencji Dni Betonu 2023. 

▪ „Przyszłość w betonie czy beton w przyszłości”. Organizacja pierwszej w historii SPBT 

debaty ze streamingiem Przyszłość w betonie czy beton w przyszłości, której celem 

było złamanie złego PR-u wokół betonu. 
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Omówiono działania Stowarzyszenia w roku sprawozdawczym, zatwierdzono bilans i rachunek 

zysków i strat za rok 2023. Walne Zgromadzenie podjęło uchwały : udzielenia absolutorium 

Zarządowi 220/WZC/24, 221/WZC/24, 222/WZC/24, 223/WZC/24, 224/WZC/24, 

225/WZC/24, 226/WZC/24, 227/WZC/24, 228/WZC/24. Kolejne Uchwały dotyczyły 

zatwierdzenia Bilansu za rok 2023 229/WZC/24, skreślenia firm z listy członków 

230/WZC/24, a także zatwierdzenie PRELIMINARZA KOSZTÓW SPBT NA ROK 2023 

231/WZC/24, ustalenie wartości udziału składkowego 232/WZC/24. ostatnim punktem 

głosowania była Uchwała 233/WZC/24 dotycząca zmian w Statucie Stowarzyszenia. 
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Władze Stowarzyszenia 

Zarząd SPBT 

W roku sprawozdawczym obradował Zarząd XIII kadencji w składzie niezmienionym  

do 31 grudnia 2024 roku, który ukonstytuował się w następującym składzie: 

• Michał GRYS – Prezes SPBT, 

• Daniel GRZEGORSKI – Wiceprezes SPBT, 

• Łukasz ŻYŁA – Wiceprezes SPBT, 

• Robert CZOŁGOSZ – Sekretarz, 

• Tomasz KLIMALA – Skarbnik, 

• Artur KANAK – Członek Zarządu, 

• Anna KORNECKA – Członek Zarządu, 

• Tomasz RUŁKA – Członek Zarządu, 

• Sebastian KASZUBA – Członek Zarządu. 

W związku z faktem, iż Pan Tomasz Rułka zakończył prace w firmie HOLCIM do Zarządu 

dołączył drogą kooptacji Pan Daniel Cekała w grudniu 2024 roku. 

W 2024 roku odbyło się sześć posiedzeń Zarządu, z czego dwa miały charakter konsultacyjny. 

Podczas posiedzeń Biuro SPBT przedstawiało raporty z realizacji zaplanowanych działań,  

a Zarząd wyznaczał kierunki na przyszłość. Bieżąca działalność Stowarzyszenia była 

konsultowana z Prezesem, który nadzorował jej kierunek. 

W roku sprawozdawczym działalność Zarządu koncentrowała się na: 

▪ Organizacji spotkania prasowego „Kondycja branży budowlanej w Polsce – wyzwania 

i perspektywy”, z udziałem Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej Drogownictwa, 

Polskiego Związku Pracodawców Budownictwa oraz Polskiego Związku Firm 

Deweloperskich. Ustalono kierunek spotkania, omówiono narrację prezentacji, 

zaplanowano pytania dla panelistów i zorganizowano próbną debatę. 

▪ Zarządzaniu tematami związanymi z normalizacją, w tym wprowadzeniu zmian  

w krajowym uzupełnieniu dotyczącym kruszyw z recyklingu, delegowaniu Macieja 

Gruszczyńskiego na przewodniczącego KT nr 274 ds. betonu oraz braku akceptacji dla 

nowych projektów normy EN 206. 

▪ Współpracy z urzędami państwowymi, w tym aktywnej współpracy z Krajową 

Administracją Skarbową i Ministerstwem Finansów, udziału w posiedzeniach Rady 
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Wyrobów Budowlanych oraz współpracy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych  

i Autostrad. 

▪ Analizie i planowaniu finansowym budżetu SPBT, w tym dyskusji o rewaloryzacji 

składek członkowskich i zarządzaniu funduszami Stowarzyszenia. 

Decyzją Zarządu, Biuro Stowarzyszenia zostało przeniesione do nowej siedziby przy Alei 

Pokoju 1 w Krakowie, ograniczając powierzchnię najmu do 14 m². 

Wszystkie powyższe spotkania odbywały się z udziałem Compliance Officera zgodnie  

z wymogami Polityki Compliance i były dokumentowane odpowiednimi protokołami: 

134/PZ/24, 135/PZ/24, 136/PZ/24, 137/PZ/24. 

 

Komisja Rewizyjna. 

W roku sprawozdawczym w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2024 roku Komisja Rewizyjna 

SPBT działała w składzie: 

• Pan Marcin CHARZYŃSKI - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej SPBT, 

• Pan Jerzy WRONA - Członek Komisji Rewizyjnej, 

• Pan Włodzimierz BOCHENEK - Członek Komisji Rewizyjnej. 

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej odbyło się w dniu 4 czerwca 2024 roku w formie online. 

Komisja w trakcie spotkania przeanalizowała dokumenty księgowe, zweryfikowała ilość 

spotkań Grup Projektowych, a także sprawdziła od strony formalnej działalność 

Stowarzyszenia. Wnioskowała do XXX Walnego Zgromadzenia Członków SPBT o udzielenie 

Zarządowi SPBT absolutorium, a także zatwierdzenie uchwałą „Bilansu”  

i „Rachunku zysków i strat” za rok 2023. 

 

Członkowie SPBT 

W tablicy przedstawiono zestawienie firm przyjętych w roku sprawozdawczym do organizacji, 

jak i ilość osób Członków Zwyczajnych reprezentujących firmy w SPBT. 

Do grupy Członków Wspierających w roku sprawozdawczym dołączyły firmy STACHEMA 

POLSKA Sp. z o.o. i PBI Sp. z o.o. 
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Działania merytoryczne organów i Grup Projektowych 

 

Normalizacja betonu. 

W roku sprawozdawczym Grupa Projektowa SPBT ds. normalizacji Betonu obradowała  

6-krotnie. Posiedzenia zespołu odbywały się w sposób stacjonarny (3.07 i 29.08.2024 r.)  

i za pośrednictwem aplikacji MS Teams: 18.03, 11.04, 16.09 i 23.09.2024 r.  

 

 

Członkowie Wspierający 

(Firmy) 
Członkowie Zwyczajni (osoby) 

Stan na koniec roku 2024 
Stan na koniec roku 

2024 

Ilość nowych osób 

przyjętych do SPBT  

w roku 2024 

55 firm 155 10 osób 
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Podstawowa aktywność grupy projektowej w roku sprawozdawczym dotyczyła tematów  

i zagadnień: 

• opracowaniu zapisów zmiany do krajowego uzupełnienia do normy EN 206 –  

PN-B-06265 – uwzględniających nowelizację aktualnych norm, spektrum 

produkowanych cementów oraz wykorzystanie w praktyce produkcyjnej kruszyw  

z odzysku i recyklingu; 

 
• opiniowanie zapisów projektów nowych norm serii EN206 (arkusze od 1 do 3) wraz  

z przekazaniem stanowiska w sprawie do PKN oraz CEN TC104; 

• opiniowanie i rekomendacja zapisów odnośnie procedur kontroli oraz uwzględnienia 

niepewności pomiarowej w nowelizowanej ustawie o wyrobach budowlanych w ramach 

pracy w Radzie Wyrobów Budowlanych GUNB; 

• działania na rzecz normalizacji betonu w PKN wraz ze zmianą reprezentanta SPBT  

w tym gremium. 

W roku sprawozdawczym SPBT intensywnie współpracowało z Polskim Komitetem 

Normalizacyjnym. W trakcie posiedzenia Komitetu Technicznego 274 ds. Betonu w dniu 

2.10.2024 roku zgłoszono szereg 178 uwag do projektu norm EN 206 (arkusze od 1 do 3)  

i zarekomendowano stanowisko krajowe za odrzuceniem tej formy dokumentów. 

Równocześnie na agendę pracy KT wprowadzone zostało procedowanie zmiany do krajowego 
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uzupełnienia PN-B-06265:2022-08/Az1 w którym: podano możliwe zakresy stosowania 

cementów z dodatkiem pyłu z recyklingu, unormowano możliwość stosowania kruszyw  

z recyklingu (w tym jego drobnych frakcji oraz skorygowano oczywistą omyłkę pisarską  

w zakresie czasu prowadzenia badania odporności betonu na powierzchniowe złuszczenie. 

PKN przewiduje publikację przedmiotowego dokumentu w drugiej połowie 2025 roku. 

W roku sprawozdawczym w związku z przejściem na emeryturę dotychczasowego 

przewodniczącego KT274, konieczne było przeprowadzenie wyborów. Decyzją Zarządu 

Stowarzyszenia zgłoszona została kandydatura dyrektora SPBT – Macieja Gruszczyńskiego, 

który w demokratycznych wyborach uzyskał akceptację i decyzją Prezesa PKN w dniu  

22 listopada 2024 r. powołany został na Przewodniczącego KT 274. Warto w tym miejscu 

wspomnieć, że wiceprzewodniczącym tego gremium jest Pan Artur Golda.  

W roku sprawozdawczym – w związku ze śmiercią kol. prof. Grzegorza Bajorka – konieczne 

było uzupełnienie reprezentacji SPBT w Komitecie Technicznym. W skład tego gremium 

zostali zgłoszeni Panowie: dr inż. Sambath Sok Heng i dr inż. Karol Skowera. 

 

Grupa Projektowa ds. Środowiska 

 

W ramach działalności GP ds. Środowiska w roku sprawozdawczym GP. obradowała 

dwukrotnie skupiając się podczas spotkań na: 

• wytycznych dotyczących raportowania uwag odnośnie krystalicznej krzemionki i jej 

wykorzystania w produkcji betonu; 

• współpracy z Panem Rafałem Łuczakiem z Polskiego Związku Pracodawców 

Budownictwa celem współpracy odnośnie raportowania CO2.  

• omówiono dalsze losy normy 206 i jej harmonizacji a co za tym idzie jej uwzględnienie 

w CPR  

Pani Justyna Piotrowska-Łój wzięła udział również w konferencji „NEPSI in action” 

organizowanej prze NEPSI odnośnie wpływu respirabilnej krzemionki na zdrowie człowieka, 

która miała miejsce w Warszawie w dniu 17 września 2024 r. 
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WSPÓŁPRACA SPBT Z URZĘDAMI CENTRALNYMI I ORGANIZACJAMI 

BRANŻOWYMI 

 

W roku sprawozdawczym SPBT współpracowało z wieloma instytucjami i urzędami 

centralnymi, takimi jak: 

• Ministerstwo Infrastruktury, 

• Ministerstwo Rozwoju i Technologii, 

• Ministerstwo Finansów, 

• Krajowa Administracja Skarbowa, 

• Główny Urząd Nadzoru Budowlanego, 

• Polski Komitet Normalizacyjny, 

• Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad. 

Jak wspomniano w poprzednim punkcie przedstawiciele SPBT czynnie współpracowali  

z Departamentem Wyrobów Budowlanych Głównego Urzędu Nadzoru Budowlanego. 

Współpraca ta dotyczyła aktywnego udziału przedstawicieli SPBT w posiedzeniach Rady 

Wyrobów Budowlanych, gdzie zgłaszali szereg postulatów odnośnie procedury kontrolnej 

betonu u producenta, tak aby gwarantowała ona wszystkie niezbędne prawa obydwu stronom 

procesu kontrolnego. Z drugiej strony dyrektor SPBT składał postulat uwzględnienia 

niepewności pomiarowej w ocenie wyników badania. Nadto w trakcie posiedzeń 
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przedstawiciele SPBT w Radzie Wyrobów Budowlanych zgłaszali szereg uwag  

do opracowywanej nowelizacji ustawy o wyrobach budowlanych. 

 

W roku sprawozdawczym – podstawową inicjatywą Zarządu Stowarzyszenia – była kwestia 

walki z szarą strefą i nieuczciwą konkurencją na rynku betonu towarowego. Kontynuowano  

w tym zakresie prace zainicjowane w roku 2023. 

Przedstawiciele SPBT odbyli szereg spotkań z przedstawicielami Ministerstwa Finansów  

i Krajowej Administracji Skarbowej (KAS) w związku z planami resortu objęcia przewozów 

betonu dozorem systemu SENT. 

Aby wypracować jednolite stanowisko branży oraz szybko reagować na działania ze strony 

Ministerstwa i KAS – decyzją Zarządu SPBT został w roku 2023 powołany zespół roboczy  

w składzie: 

• Anna Kornecka, 

• Łukasz Żyła, 

• Sebastian Krysiuk, 

• Iwona Ozga, 

• Bartek Rogala, 

• Maciej Mroczka, 

• Paweł Bogacki, 

• Justyna Piotrowska-Łój, 

• Maciej Gruszczyński. 
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W roku sprawozdawczym zespół został wzmocniony przez osoby mec. Grzegorza Dudały 

(którego działania finansuje spółka Dyckerhoff) i Roberta Grudnia z firmy Propergate. 

Zespół spotykał się w roku sprawozdawczym 4-krotnie. W trakcie spotkań opiniowane były 

przede wszystkim propozycje KAS oraz analizowane ewentualne korzyści i zagrożenia dla 

branży RMX spowodowane wdrożeniem SENT. 

W roku sprawozdawczym Zarząd SPBT podjął decyzję o zorganizowaniu wizyty studialnej dla 

pracowników Ministerstwa Finansów i Krajowej Administracji Skarbowej na wytwórni betonu 

towarowego, aby zapoznać decydentów z procesem produkcji, dystrybucji i transportu betonu 

i wyrobów pochodnych. Wizyta została zorganizowana 21.10.2024 r. na WBT Annopol, 

należącej do Spółki CEMEX Polska. 
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Innym aspektem współpracy z urzędami centralnymi było współdziałanie SPBT z Generalną 

Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Eksperci SPBT wnosili uwagi do dokumentów 

technicznych (szczególnie w kwestiach związanych z koniecznością wykreślenia zapisów 

odnośnie stosowania cementów CEM I do elementów sprężanych oraz dopuszczenia CEM V/A 

(S-V) do fundamentów masywnych, a także w zakresie obliczenia ilości alkaliów oraz zasad 

redozowania domieszek chemicznych) a Dyrektor SPBT uczestniczył w spotkaniach 

organizowanych przez dyr. Pawła Woźniaka z branżą wykonawców i dostawców materiałów 

na potrzeby realizacji kontraktów. 

W ramach wyżej wymienionych działań SPBT intensywnie współpracowało z organizacjami 

branżowymi, takimi jak: 

• Ogólnopolska Izba Gospodarcza Drogownictwa, 

• Polski Związek Pracodawców Budownictwa, 

• Polski Związek Producentów Kruszyw, 

• Polski Związek Firm Deweloperskich, 

• Stowarzyszenie Producentów Cementu. 

 

KOMUNIKACJA 

 

W roku sprawozdawczym GP ds. Komunikacji odpowiedzialna była za organizacje dwu dużych 

wydarzeń takich jak 25 lecie Stowarzyszenia i spotkanie prasowe „Kondycja branży 

budowlanej w Polsce – wyzwania i perspektywy”. Ponadto cały czas trwały prace w ramach 

rozbudowy zasięgu mediów społecznościowych Linkedin i Facebook Stowarzyszenia. 

W roku sprawozdawczym odbyło się 8 spotkań grupy.  

W pierwszym półroczu roku sprawozdawczego GP. ds.  Komunikacji skupiła się na organizacji 

25 lecia SPBT. Podczas spotkań ustalono: 

• formę 25-lecia organizacji wydarzenia; 

• miejsce i narrację historii Stowarzyszenia; 

• formę komunikacji w mediach społecznościowych odnośnie tego wydarzenia. 

 

 

 

 

 



14 

 

25-lecie SPBT 
 

Jubileusz SPBT który odbył się 6 czerwca w Paczółtowicach zgromadził około 100 osób, wśród 

których znaleźli się sympatycy naszej branży, organizacje współpracujące ze Stowarzyszeniem, 

a także przedstawiciele świata nauki, mediów oraz urzędów państwowych. 

Był to czas, kiedy mogliśmy przypomnieć sobie najważniejsze momenty w historii organizacji. 

Wśród nich warto wymienić kampanię "DOBRY BETON", tworzenie norm krajowych oraz 

zmianę limitów DMC dla betonomieszarek. Była to również okazja do spojrzenia w przyszłość 

organizacji i wytyczenia nowych kierunków działania na kolejne 25 lat, opartych na trzech 

filarach: 

• równej i sprawiedliwej konkurencji, 

• zrównoważonym rozwoju betonu, 

• budowaniu pozytywnego wizerunku branży betonu towarowego. 

Uroczystość była także momentem nagrodzenia najbardziej zasłużonych dla Stowarzyszenia 

organizacji, osób zaangażowanych w działalność SPBT, a także firm, bez których wsparcia 

funkcjonowanie organizacji byłoby trudne. Poza wspomnieniem najważniejszych momentów 

w historii organizacji uczestnicy mieli również możliwość uczestniczyć w sportowych 

rywalizacjach wybierając zmagania w golfie lub na strzelnicy. 
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W trakcie II połowy roku GP ds. Komunikacji skupiła się na organizacji spotkania prasowego: 

• wybranie nowej lokalizacji dla spotkania prasowego – Elektrownia Powiśle; 

• opracowanie scenariusza wydarzenia; 

• zaproszenie dodatkowych organizacji - w tym Ogólnopolskiej Izby Gospodarczej 

Drogownictwa, Polskiego Związku Pracodawców Budownictwa oraz Polskiego 

Związku Firm Deweloperskich.  

 

Spotkanie prasowe „Kondycja branży budowlanej w Polsce – wyzwania  

i perspektywy” 

 

W ramach organizowanego spotkania w dniu 16 października 2024 SPBT omówiło problemy 

z którymi mierzy się budownictwo uwzględniając brak wykwalifikowanej kadry, zmiany cen 

materiałów budowlanych i surowców do produkcji, niestabilny rynek zamówień publicznych 

jak i problemy na rynku deweloperskim w związku z wysoką inflacją i dostępnością kredytów. 

Poruszony został również temat objęcia dozorem SENT przewozów betonu towarowego. 
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Podsumowując spotkanie prasowe pozwoliło zebrać około 20 dziennikarzy stacjonarnie na Sali 

a także 40 odbiorców obecnych zdalnie podczas streamingu spotkania. 
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Działalność SPBT w mediach społecznościowych 

 

SPBT w roku 2024 działało w LinkedIn jak i na Facebooku zamieszczając 4 publikacje  

w tygodniu na każdym z kanałów i zwiększając liczbę obserwujących oba media 

społecznościowe. Największym zainteresowaniem cieszyły się informacje związane z danymi 

statystycznymi jak i relacje z organizowanych wydarzeń przez SPBT. 

 

  
 

 

 

Współpraca z Europejską Organizacją Betonu Towarowego ERMCO 

 

W związku z intensyfikacją zmian jakie pojawiły się w wymaganiach środowiskowych  

dla betonu jaki i w doprecyzowywaniu zmian w normalizacji Zarząd podjął decyzję  

o wzmocnieniu reprezentacji SPBT w ERMCO.  

W zarządzie ERMCO SPBT reprezentował pan Łukasz Żyła a jego zastępcą był Pan Artur 

Golda.  

Do GP ds. Środowiska dołączyli: 

• Urszula Maksymienko, 

• Karol Skowera, 

• Justyna Piotrowska-Łój. 

Do GP ds. Technologii dołączony został: 

• Maciej Gruszczyński. 

W ramach współpracy z ERMCO przedstawiciele SPBT uczestniczyli w dwu spotkaniach grup 

roboczych. 
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Klauzula końcowa. 

 

Przedkładając niniejsze Sprawozdanie – Zarząd Stowarzyszenia Producentów Betonu 

Towarowego w Polsce wnosi o jego przyjęcie przez Walne Zgromadzenie Członków SPBT. 

 

 

 

Kraków, 6 maja 2025 r. Prezes Zarządu SPBT 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


